

ကိုယ်တော် အိဗရာဟီးမ်၏ ရာဇဝင် (၂)

(၁) ငှက်သေများကို အသက်သွင်းခြင်း

ကိုယ်တော် အိဗရာဟီးမ်၏ တန်ခိုးတစ်ခုတွင် ငှက်များကို ယူဆောင်လာလျက် အပိုင်းပိုင်း ခုတ်ပိုင်းကာ ထိုတစ်စချင်း ခုတ်ပိုင်းထားသော ငှက်အပိုင်းအစများအား တောင်များပေါ်တွင် တင်လျက် အလ္လာဟ်အရှင်၏ အမိန့်တော်ဖြင့် ပြန်ခေါ်လိုက်ရာ ထိုငှက်အပိုင်းအစများမှာ ကိုယ်တော့ထံသို့ အလျှင်အမြန်ပြန်၍ ရောက်လာတော့သည်ဟု ဖြစ်သည်။ ထိုအတွက် ကိုးကားရန် ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံတွင် ပါသည့် အောက်ပါ သုတ်ဒေသနာ တော်မှ အနီရောင်ဖြင့် ဖော်ပြထားသော စကားလုံးတွဲအား တလွဲတချော် ဘာသာပြန်ကြလေတော့သည်။

وَإِذْ قَالَ إِبْرَاهِيمُ رَبِّ أَرْنِي كَيْفَ تُحْيِي الْمَوْتَىٰ قَالَ أَوَلَمْ تُؤْمِنْ قَالَ بَلَىٰ وَلَٰكِن لِّيَطْمَئِنَّ قَلْبِي قَالَ فَخُذْ أَرْبَعَةً مِّنَ الطَّيْرِ فَصُرْهُنَّ إِلَيْكَ ثُمَّ اجْعَلْ عَلَىٰ كُلِّ جَبَلٍ مِّنْهُنَّ جُزْءًا ثُمَّ ادْعُهُنَّ يَأْتِينَكَ سَعْيًا وَاعْلَمْ أَنَّ اللَّهَ عَزِيزٌ حَكِيمٌ ﴿٥٠﴾

အိဗရာဟီးမ်က အို ကံကြမ္မာရှင်၊ သက်မဲ့အား မည်သို့ အသက်ဝင်စေသည်ကို တပည့်တော်အား ပြတော်မူပါ ဟု လျှောက်သောအခါ၊ -သင်၊ မယုံလို့လား၊ ဟု အရှင်က မိန့်၏။ သူက မဟုတ်ရပါ။ သို့သော် တပည့်တော်၏ နှလုံး၌ ဘဝင်ကျလိုပါ၏။ ဟု လျှောက်လေ၏။ အရှင်က ငှက်တို့မှ လေးကောင်ကိုယူကာ၊ သင့်ထံသို့ လိုက်ရန် လေ့ကျင့်ပြီး တောင်သီးခြား၌ ၎င်းတို့ကို ခွဲ၍ နေရာချလော့၊ တဖန် ၎င်းတို့အား ခေါ်လော့၊ သင့်ထံသို့ အလျှင်အမြန် လာကြလိမ့်မည်။ ဧကန်ပင် အလ္လာဟ်အရှင်သည် ဘုန်းတော်ရှင် ဓမ္မသတ်ရှင် ဖြစ်ကြောင်းကို သိမှတ်လော့ ဟု မိန့်၏။

ဟုတ်သည် မဟုတ်သည်ကို အတိအကျ မစွပ်စွဲလိုပါ။ သို့သော် အစ္စလာမ်ဘာသာပြန် ဆရာတော်ကြီး အများစုသည် ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံ ဘာသာ ပြန်ဆိုသောအခါ၊ ရသည့်နည်းဖြင့် ခရစ်ယာန်ဆရာတော်များ ပြန်ဆိုသည့် ဘာသာပြန်အား လိုက်နာ မှီးငြမ်းသည်ဟုသာ ခံစားရမိပါသည်။ ခရစ်ယာန်ဘာသာမှာ အစ္စလာမ်တို့၏ လက်ခံ ယုံကြည်သည့် ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံအား ဘာသာပြန်ဆိုသော ဆရာတော်များကလည်း ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံ၏ အနှစ်သာရထဲ၌ ရသည့်နည်းဖြင့် သမ္မာကျမ်းစာ အရောင်ကို ဆိုးခဲ့လေတော့သည်။

သမ္မာကျမ်းစာတွင် ငှက်လေးကောင်၏ သမိုင်းရာဇဝင် မပါဝင်ပေ။ ထို့ကြောင့် ငှက်လေးကောင်၏ ဇာတ်လမ်း အား သားသတ် ပူဇော်ခြင်းကဲ့သို့ ပီပီပြင်ပြင် ဇာတ်လမ်းဆင် အစာသွပ်၍ မရသော်လည်း- ထာဝရဘုရားကလည်း သုံးနှစ်အသက်ရှိသော နွားမတကောင်၊ သုံးနှစ်အသက်ရှိသော ဆိတ်မတကောင်၊ သုံးနှစ်အသက်ရှိသော သိုးထီး တကောင်၊ ချိုးတကောင်၊ ခိုတကောင်တို့ကို ငါတို့ကို ယူလော့ဟု မိန့်တော်မူသည်အတိုင်း- ထိုတိရိစ္ဆာန် အပေါင်းတို့ကို ယူ၍၊ တကောင် တကောင်ကို ထက်ဝက်စီခွဲပြီးလျှင်၊ ခွဲသော အသားတို့ကို တဘက်တချက်၌ ထားလေ၏- (ကမ္ဘာဦး ၁၆:၉၊၁၀) မှ တိရိစ္ဆာန်တကောင်စီအား ထက်ဝက်စီ ခွဲသည်ဟူသော အာဗြဟံ၏ ဇာတ်လမ်းမှ စကားလုံးအား မရရအောင် ဆွဲ ထည့် သွားဟန် ရှိပေသည်။

ထိုသို့ ဆွဲထည့်ခြင်းဖြင့် ကိုယ်တော် အိဗရာဟီးမ်၏ ရာဇဝင်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြောဆိုသော အထက်ဖော်ပြပါ ကုရ်အံရှိ သုတ်ဒေသနာမှ- فَصُرْهُنَّ إِلَيْكَ ဖဆုရ်ဟွမ်းန အေလိုင်က အား မိမိထံ၌ အပိုင်းပိုင်း ခုတ်ပိုင်း၍ ဟု ဖြစ်လာ လေတော့သည်။

ဤသုတ်တော်မှ **فَصْرُهُنَّ** အဆုတ်ပန်း အလောင်းက ဟူသည့် စကားလုံးသည် **فَصْرُهُنَّ** အဆုတ်ပန်း နှင့် **الْبَيْكِ** အလောင်းက ကို ပူးပေါင်းထားသော စကားလုံးစု ဖြစ်သည်။ **الْبَيْكِ** အလောင်းက ဆိုသည်မှာ သင့်ထံသို့ ဟူသည့် အဓိပ္ပါယ်ပေးကြောင်း အထူးရှင်းနေရန် မလိုပါ။ သို့သော် သင့်ထံ၌၊ သင်နှင့်အတူဟူသော အဓိပ္ပါယ်ကို မပေးပေ။ ဤနေရာတွင် ရှင်းရန်မှာ **فَصْرُهُنَّ** အဆုတ်ပန်း ဟူသည့် စကားလုံးပင် ဖြစ်သည်။ ထိုစကားလုံးသည် မူရင်း **أَصْرَمُ** အာဆွံရမ် အချိန်ကာလနှင့် ရင့်ကျက်တည်ငြိမ် ယဉ်ပါးလာစေရန် ပြုလုပ်သည် ဟူသည့် စကားလုံးမှ ဆင့်ပွားခြင်း ဖြစ်၍၊ **أَصْرَمُ** ဆွရမ ပိုင်းဖြတ်သည် ဟူသည့် ဝေါဟာရမှ ဆင့်ပွားခြင်း မဟုတ်ချေ။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ထိုစကားလုံး **فَصْرُهُنَّ** အဆုတ်ပန်း စကားလုံးတွင် **و** ဆိုသည့် စကားလုံးသည် သို့ဖြင့်၊ သို့ပြီး နောက် ဟူသော စကားလုံးဖြစ်၍၊ အမိန့်ပေး၊ ညွှန်ကြားစကားလုံး **أ** အလမ် ၏ နေရာတွင် အစားဝင်လိုက်ခြင်း ဖြစ်သည်။ ခရစ်ယာန်ဆရာတော်တို့၏ ဘာသာပြန်များကို မမှီငြမ်းသော အစ္စလာမ် သာသနာ့ပညာရှင်တိုင်း၏ ဘာသာပြန်တိုင်းတွင် ဤအကြောင်းကို ရှင်းထားပြီး ဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် ကျမ်းတော်တွင် အသိဉာဏ်ပိုင်းဆိုင်ရာ လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်ပေး၍ ရသော လူအမျိုးအစားကို **الطَّيِّبِ** တွိုင်းရ် ငှက် များဟု ပမာပေးပြောဆိုပေသည်။ ၆:၃၈ တွင်ကြည့်ပါ။

ထို့ကြောင့် အထက်ပါ သုတ်ဒေသနာ၏ ဆိုလိုချက်မှာ အသိဉာဏ်ပိုင်းဆိုင်ရာ သေနေသော လူတန်းစားအား အသိဉာဏ်ရှင်သန် ရင့်ကျက်လာစေရန် ကိုယ်တော်အီဗရာဟီမီးက အလ္လာဟ်အရှင်က ကိန်းဝပ်ပေးသော ဉာဏ်စဉ် (ဝဟီ)ဖြင့် ပြုစုပျိုးထောင်ပေးခြင်း ဖြစ်သည်ဟုသာ ဖြစ်၍၊ အမှန်တကယ် ငှက်သတ္တဝါတို့အား အပိုင်းပိုင်း ခုတ်ပိုင်းလျက် ပြန်လည် မန်းမှုတ်ခြင်းဖြင့် မျက်လှည့်ပြသကဲ့သို့ ပြုလုပ်သွားခဲ့ခြင်း မဟုတ်ချေ။

ဤသုတ်ဒေသနာတော်တွင် ဖော်ပြသော **သက်မဲ့အား မည်သို့ အသက်ဝင်စေသည်** ကို အလ္လာဟ်အရှင်က ကိုယ်တော် အီဗရာဟီးမီးအား လက်တွေ့ ပြသည့် အနေဖြင့် ငှက်များကို သတ်လျက် ပြန်လည် ရှင်စေသည် ဆိုသည်ဟု အချို့ဆရာတော်တို့၏ မျက်လုံးစုံမှိတ် ငြင်းဆိုခြင်းသည် ကျမ်းတော်ပါ- သီအိုရီ သစ္စာတရားများအား စော်ကားသော ဖွင့်ဆိုချက်များသာ ဖြစ်တော့သည်။ ထိုစကားလုံး **သက်မဲ့အား မည်သို့ အသက်ဝင်စေသည်**- ဟူသည်မှာ ဤသုတ်ဒေသနာ ၂:၂၆၀ အား မဖော်ပြမှီ ၂:၂၅၉ သုတ်ဒေသနာတော်မှ အဆက်ဖြစ်၍၊ ကိုးကွယ်မှားများကို ကိုးကွယ်ဆည်းကပ်နေခြင်းဖြင့် မျိုးဆက် တစ်ခု၏ ၁၀ အတွေးအခေါ်သေနေခြင်းကိုသာ ဆိုလိုခြင်း ဖြစ်ပေသည်။

ထိုသုတ်ဒေသနာတော် ၂:၂၅၉၏ ရှင်းလင်းချက်များကို islammyanmar.com ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံ ဘာသာပြန် တွင်ကြည့်ပါ။ (ဤနေရာ၌ စာမျက်နှာများ ရှည်လွန်းနေမည်ဖြစ်၍၊ မဖော်ပြတော့ပါ။)

(၂) ရုပ်ပွားဆင်းတုတို့အား ရိုက်ချိုးခြင်း

ကိုယ်တော် အီဗရာဟီးမီးသည် ကိုးကွယ်မှားတို့ ကိုးကွယ်နေခြင်းအား အထူးတိုက်ဖျက်ခဲ့သော ဉာဏ်စဉ်ဆောင် တစ်ပါး အဖြစ် ကုရ်အံကျမ်းတော်၌ ဖော်ပြသည်။ ထိုသို့ တိုက်ဖျက်သည့် အထဲတွင် ရုပ်ပွားဆင်းတုများအား ကိုးကွယ်ခြင်းနှင့် နေ၊ လ၊ ကြယ် နက္ခတ်တို့အား ပူဇော်ပသ ကိုးကွယ်ခြင်းများဖြစ်သည်။ ထိုအချင်းအရာများမှာ မိရိုးဖလာကိုးကွယ်မှားများ တိုက်ဖျက်လျက်- မျိုးဆက်သစ်များအတွက် အယူသန့်သည့် ကိုးကွယ်မှန်တို့အား ပို့

ဆောင်လိုသူများအတွက် စံနမူနာပင် ဖြစ်ပေသည်။ သို့သော်- ဘာသာပြန် ဆရာတို့၏ ဘာသာပြန် လွှဲမှားမှု ကြောင့် အလ္လာဟ်အရှင်၏ ဉာဏ်စဉ်ဆောင် တစ်ပါးဖြစ်သော ကိုယ်တော်သည် လူလိမ်လူညာ တစ်ဦးကဲ့သို့ ဖြစ် ရလေတော့သည်။ ကိုယ်တော်၏ ရုပ်ပွားဆင်းတု တော်လှန် တိုက်ဖျက်ခြင်း သမိုင်းများကို ကျမ်းတော်၏ ၂၁:၅၁ မှ ၆၇ ထိတွင် ဖော်ပြထားပေသည်။ ထိုသုတ်ဒေသနာတော်များအနက် အထူးရှင်းရန် လိုအပ်သည့် စကားလုံးမှာ

قَالُوا أَأَنْتَ فَعَلْتَ هَذَا بِآلِهَتِنَا يَا إِبْرَاهِيمُ

သူတို့က အို-အီဗရာဟီးမ်၊ သင်သည် ကျွန်ုပ်တို့ ကိုးကွယ်သည့် ဘုရားများကို စီရင်လေသလော ဟု ပြောသော်- (၂၁:၆၂)

قَالَ بَلْ فَعَلَهُ كَبِيرُهُمْ هَذَا فَاسْأَلُوهُمْ إِنْ كَانُوا يَنْطِقُونَ

သူက အမှန်မှာ၊ ၎င်းကို စီရင်ခဲ့၏။ ဤသည် သူတို့၏ အကြီးအကဲ ဖြစ်၏။ သူတို့ စကားပြောတတ်လျှင် သူတို့ကို မေးကြည့်လော့ဟု ဆို၏။(၂၁:၆၃)

ဤသုတ်ဒေသတော်အား- ဆရာတော်ကြီးများမှ အများစုက ထိုသို့ မဟုတ်၊ အမှန်မှာ ၎င်းတို့၏ အကြီးဖြစ်သော ဤရုပ်ထုက (ကျန်ရုပ်ထုများကို) ဖျက်ဆီးခဲ့ဟန်ရှိ၏။ သို့ဖြစ်ရာ ထိုရုပ်ထုများ စကားပြောတတ်လျှင် ၎င်းတို့အား မေးမြန်းကြပါကုန် ဟု ဖြစ်လေသည်။

ဤသုတ်တော်များအား မတင်ပြမှီ ၂၁:၅၈ တွင် ကိုယ်တော် အီဗရာဟီးမ်က **إِنَّمَا كَبِيرًا لَهُمْ** ၎င်းတို့မှ အကြီးဆုံးမှ အပ ၎င်းတို့ကို အစိတ်စိတ် စီရင်လိုက်လေ၏။ ဟု ဖော်ပြထားရာ- အမှန်တကယ် ရုပ်ပွား ဆင်းတုများ အား ရိုက်ချိုးခဲ့သည်မှာ ကိုယ်တော် အီဗရာဟီးမ်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်၍၊ သူ့အား အတိုက်အခံများက မေးသည့်အခါ၊ သူရိုက်ချိုးသည်ဟု ငြောင့်ပြောရဲခြင်း မရှိဘဲ၊ သို့မဟုတ် ဝန်မခံဘဲ၊ ရုပ်ပွားအကြီးဆုံးက ကျန်ရုပ်ပွား အငယ်များကို ရိုက်ချိုးခဲ့ဟန်ဖြစ်ကြောင်း လှည့်ပတ် ပြောဆိုသည်ဟု ဖြစ်ရန် ဘာသာပြန်လိုက် လေတော့သည်။

ဤသုတ်တော်၏ အဓိပ္ပါယ်မှာ ထိုဆရာတော်ကြီးများ ပြန်ဆို သကဲ့သို့ လုံးဝ မဟုတ်ပေ။ ထိုသုတ်တော်တွင် ဝါကျ နှစ်ခု ပါဝင်သည်။ ပထမဝါကျသည်- **قَالَ بَلْ فَعَلَهُ** အမှန်မှာ ၎င်းကို သူစီရင်ခဲ့၏။ ဆိုသောဝါကျ၊ ဒုတိယဝါကျမှာ **إِنْ كَانُوا يَنْطِقُونَ** ဤသည် သူတို့၏ အကြီးအကဲ ဖြစ်၏။ သူတို့ စကားပြောတတ်လျှင် သူတို့ကို မေးကြည့်လော့- ဆိုသော ဝါကျဖြစ်သည်။ ထိုဝါကျ နှစ်ခုကြားတွင် ဆက်စပ်မှု မရှိသော ဝါကျဖြတ် ပါရှိ ပေသည်။ စာရှုသူသည် ကြိုက်သည့် အာရ်ဗီမူရင်း ကုန်အံကို ကြည့်ပါ။ ထိုဝါကျနှစ်ခုကြား၌ ၃ ကာဖ် အပေါ်တွင် ၁ သင်္ကေတပါသည့် ဝါကျဖြတ်ကို ထိုဝါကျနှစ်ခုကြားတွင် တွေ့ရမည် ဖြစ်သည်။

ထိုဝါကျ၏ အဓိပ္ပါယ်မှာ- အတိုက်အခံများက ကိုယ်တော်အီဗရာဟီးမ်အား ဤအရုပ်များအား ရိုက်ချိုးခဲ့သလော ဟု မေးသည့်အခါ၊ ကိုယ်တော်က ဟုတ်သည်၊ ဤသို့ ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ သင်တို့ ကိုးကွယ်သော ဆင်းတု များမှာ ထိုသို့ပြုလုပ်နိုင်သလော၊ ဤမှာ ကျန်ရှိသော အကြီးဆုံး ရုပ်ထုအား မေးကြည့်လော့-ဟုသာ ဖြစ်သည်။ ရုပ်ထုဆိုသည်မှာ မည်သို့မှ မစွမ်းဆောင်နိုင်ကြောင်းကို ကိုယ်တော်က မသိ၍မဟုတ်ပေ။ ထိုရုပ်ပွားဆင်းတုဝါဒီ များက ထိုဆင်းတုများသည် အစွမ်းရှိသည်ဟု ထင်ယောင်ထင်မှား အစွဲအလန်းအကြီးနေသည်ကို အစွဲချွတ်လို ၍သာ ဖြစ်ပေသည်။ အလ္လာဟ်အရှင်၏ ဉာဏ်စဉ်ဆောင်တစ်ပါး အနေဖြင့် မုသားကို ဥပါယ်တမည်ဖြင့်ပင် ပြော ကြားခြင်း မရှိကြောင်းကို တိကျသေချာသော ကျမ်းတော်မြတ်ကုန်အံက အတိအကျ ပြောဆိုပေသည်။

(၃) မီးများ ငြိမ်းအေးသွားခြင်း

ကိုယ်တော်က မိရိုးဖလာဝါဒီတို့၏ အယူများကို တိုက်ဖျက်ခြင်းကြောင့် ထိုမိရိုးဖလာ လူများစုကြီးက ကိုယ်တော့ အား အပြစ်ဒဏ်ပေးပုံ- ထိုပြစ်ဒဏ်များမှာ အရာမထင် ဖြစ်ရပုံများကို ထိုဖြစ်ရပ်နှင့် တဆက်တည်း ၂၁:၆၈-၇၀ တွင် ဖော်ပြထားပေးသည်။ ထိုအကြောင်းအရာများမှာ-

قَالُوا حَرِّقُوهُ وَانصُرُوا آلِهَتَكُمْ إِن كُنْتُمْ فَاعِلِينَ ﴿٦٨﴾

သူတို့က သင်တို့ ပြုလုပ်လိုလျှင်၊ သူ့အား လောင်တိုက်သွင်း၍၊ သင်တို့၏ ဘုရားများကို ထောက်ခံလော့ ဟု ဆိုလေ၏။

قُلْنَا يَا نَارُ كُونِي بَرْدًا وَسَلَامًا عَلَىٰ إِبْرَاهِيمَ ﴿٦٩﴾

ငါအရှင်က အို-မီး၊ အေးခဲလော့၊ အိဗရာဟီးမ် အပေါ်သို့ ငြိမ်းချမ်းမှု ခစေလော့ ဟု မိန့်လိုက်၏။

وَأَرَادُوا بِهِ كَيْدًا فَجَعَلْنَاهُمُ الْآخْسَرِينَ ﴿٧٠﴾

သူတို့သည် သူနှင့် စပ်လျဉ်း၍၊ ဗျူဟာချ၏။ သို့ဖြင့် ငါသည် သူတို့အား ဆုံးရှုံးရသူများ အဖြစ် စီရင်လိုက်၏။

ဤသုတ်တော်များမှ မီး၊ အေးခဲလော့၊ အိဗရာဟီးမ် အပေါ်သို့ ငြိမ်းချမ်းမှု ခစေလော့ ဟူသည့် ဝါကျအား အာဘောင်အာရင်း သန်သော ဆရာတော်ကြီးများက၊ ကိုယ်တော်အား အဆင်သင့်တောက်လောင်နေသော မီးထဲ သို့ပစ်ချလိုက်သယောင်၊ ထိုအခါမီးမှာ ဖျတ်ကနဲငြိမ်းသွားလေသယောင် ဝန်းခိုင်း မျက်လှည့်သဘော၊ ဒဏ္ဍာရီ မြောက်အောင် ဖွင့်ဆိုလေတော့သည်။ ထို့နောက် အလ္လာဟ်အရှင်က ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လိုလျှင်၊ မည်သည့် အရာကိုမဆို ပြုလုပ်နိုင်သည်ဟု အလ္လာဟ်အရှင်၏ နာမတော်အား အလွဲသုံးစား လက်ကိုင်ပြု ပြောဆိုလေတော့ သည်။

အလ္လာဟ်အရှင်သည် ကျမ်းတော်၏ ၃၀:၃၀ တွင် ဖြစ်တည်စေခြင်း ဆိုင်ရာ နိယာမအား ကမောက်ကမ ပြောင်း လဲခြင်း မရှိ၊ ဟု အတိအကျ ဆိုထားပေးသည်။ မီးလောင်ခြင်း၊ မီးငြိမ်းခြင်း၊ မီးအေးသွားခြင်း- ဆိုသည်မှာ သတ်မှတ်သည့် ကာလပြဋ္ဌာန်းချက်များ ရှိနေပေသည်။ မည်သို့ ဆိုစေ- အထက်ပါ သုတ်တော်များအား သေချာစွာ ဖတ်ကြည့်စေလိုပါသည်။

အတိုက်အခံများက ကိုယ်တော်အား အပြစ်ပေးလိုလျှင် မီးလောင်တိုက်သွင်းကြဟု ဆိုသည်။ (၂၁:၆၈) ထိုသို့ ပြောဆိုမှုမှာ လူအားလုံးမှ ပြောဆိုခြင်း မဟုတ်၊ လူတစ်စုကပြောဆို၍ အခြားသူများအား လှုံ့ဆော်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း စကားပြောဟန်က သိသာစွာ ဖော်ပြနေပေသည်။ အပြောခံရသူ လူထုအား သင်တို့ ဟု သုံးထားခြင်းက စကားပြောဆိုသူသည် လူတစ်စု သို့မဟုတ် ခေါင်းဆောင် တစ်စုသာ ဖြစ်သည်။

ကိုယ်တော်အား သတ်ပစ်သင့်သည်ဟု လှုံ့ဆော်ခဲ့သော အခြားတစ်စုလည်း ရှိနေသေးပေသည်- ထိုအကြောင်းကို ကုရ်အံကျမ်းတော်၏ ၂၉:၂၄ တွင်ဖော်ပြသော-

فَمَا كَانَ جَوَابَ قَوْمِهِ إِلَّا أَنْ قَالُوا ائْتَلُوهُ أَوْ حَرِّقُوهُ فَأَنجَاهُ اللَّهُ مِنَ النَّارِ إِنَّ فِي ذَلِكَ لَآيَاتٍ لِّقَوْمٍ يُؤْمِنُونَ ﴿٢٤﴾

သူ့လူမျိုးမှ သူ့အား သတ်ပစ်ကြ၊ သို့မဟုတ် လောင်တိုက်သွင်းကြ ဟူသော တုံ့ပြန်မှုသာ ရှိ၏။ သို့သော် အလ္လာဟ် အရှင်သည် သူ့အား အပူမီးမှ ကယ်တင်ခဲ့၏။ ဧကန်ပင် ဤ၌ ယုံကြည်သူ လူမျိုးအတွက် နိမိတ်လက္ခဏာရပ် ရှိနေ၏။ ဟူသည့် စကားရပ်က ထောက်ပြနေပေသည်။

ထိုအတိုက်အခံများသည် ကိုယ်တော်အား မည်သို့ လုပ်ကြံရမည်ကို ချက်ချင်း လျှပ်တစ်ပြက် ဆုံးဖြတ်နိုင်ခဲ့ခြင်း မရှိချေ။ ထိုစကားကို ၂၁:၇၀ ပါ သူတို့သည် ဗျူဟာချ၏။ ဆိုသည့် စကားလုံးက အတိအကျ ထောက်ပြနေပေ သည်။ ထို့ကြောင့် ကျမ်းတော်ပါ ကိုယ်တော်၏ သမိုင်းအား ဖော်ပြရာတွင်-

ထိုအတိုက်အခံများ အနေဖြင့် ကိုယ်တော်အား မီးလောင်တိုက် သွင်းနိုင်ရန် အမျိုးမျိုး ကြံစည် ဗျူဟာချကြသည်။ ထိုအကြံအစည်အား ပျက်ပြားသွားစေရန် အလ္လာဟ်အရှင်က စီမံလိုက်ခြင်း ဖြစ်သည်။ သူတို့၏ အကြံအစည်များ ပျက်ပြားသွားစေရန် အကြောင်းအမျိုးမျိုးဖြစ်လာရသည်ဟု ဖြစ်ပေသည်။

ထို့ကြောင့် မီးအား အေးခဲလော့ ဟု စီမံမိန့်ချသော စကားမှ အေးခဲလော့ ဆိုသည့်စကား **أَمْ يَدْعُونَ** ဘရ်ဒန် ဆိုသော ဝေါဟာရသည် တငွေငွေ အရှိန်သေ ချုပ်ငြိမ်းသွားသော သဘောကိုသာ ဆိုလို၍ ဝုန်းကန် လှုပ်တစ်ပြက် ချုပ် ငြိမ်းသွားခြင်း မဟုတ်ပေ။ ထိုစကားလုံး၏ အဓိပ္ပါယ်အား ၂၄:၄၃ တွင်တွေ့နိုင်ပေသည်။

ထို့ကြောင့် ကိုယ်တော် အီဗရာဟီးမ် အပေါ်တွင် ဖြစ်ပေါ်သော ဒေါသမီး၊ အာယာတမီး၊ မိရိုးဖလာ အမုန်းမီးများမှာ အကြောင်းအမျိုးမျိုးဖြင့် ချုပ်ငြိမ်းသွားခြင်း၊ ပြေလျော့သွားခြင်းမျိုးသာ ဖြစ်တော့သည်။

ပါးစပ်ရာဇဝင်၊ သမ္မာကျမ်းပါ ရာဇဝင်၊ ကုန်အံပါ ရာဇဝင်များမှာ နှစ်သက်ရာကို လက်ခံယုံကြည်နိုင်ပါသည်။

လေးစားစွာဖြင့်
ဌေးလွင်ဦး